





## قطر للطاقة وناقلات توقعان اتفاقيات طويلة الأمد لتأجير وتشغيل 25 ناقلة غاز طبيعي مسال

الدوحة، قطر، 24 مارس 2024: تعلن شركة قطر لنقل الغاز المحدودة (ناقلات) توقيع اتفاقيات مع قطر للطاقة لتوسيع أسطولها لتأجير وتشغيل 25 ناقلة غاز طبيعي مسال من الحجم التقليدي كجزء من برنامج قطر للطاقة لتوسيع أسطولها من ناقلات الغاز الطبيعي المسال.

ووقع الاتفاقيات كل من سعادة المهندس سعد بن شريده الكعبي، وزير الدولة لشؤون الطاقة، العضو المنتدب والرئيس التنفيذي لشركة ناقلات خلال حفل توقيع خاص أقيم اليوم في المقر الرئيس لقطر للطاقة.

وفي معرض تعليقه بهذه المناسبة، قال سعادة المهندس سعد بن شريده الكعبي: "تأتي هذه الاتفاقية لتؤكد ثقتنا الراسخة في ناقلات - هذه الشركة القطرية الرائدة في مجال شحن الغاز الطبيعي المسال. وهذا هو دليل على قدرات شركة ناقلات ذات المستوى العالمي، وكذلك على المساهمات الكبيرة التي تقدمها الشركات القطرية المدرجة دعماً للاقتصاد الوطنى لبلادنا."

بدوره قال المهندس عبدالله بن فضاله السليطي الرئيس التنفيذي لشركة ناقلات: "نحن فخورون بهذه الشراكة مع قطر للطاقة والتي نطمح من خلالها إلى تقديم قيمة مضافة في سوق نقل الغاز الطبيعي المسال كأحد الشركاء الفاعلين في تلبية متطلبات مشاريع توسعة حقل الشمال لإنتاج الغاز الطبيعي المسال. نحن ملتزمون تماماً بتبني أحدث التقنيات والخبرات لضمان نقل أكثر أماناً وكفاءة وموثوقية للغاز الطبيعي المسال من قطر الى العالم."

من الجدير بالذكر أن قطر للطاقة قد أعلنت بتاريخ 11 فبراير 2024 عن اختيار شركة ناقلات لتكون المالك والمشغل لهذه السفن بموجب عقود طويلة الأجل. وستكون ناقلات الغاز الطبيعي المسال، التي تبلغ سعة كل منها 174 ألف متر مكعب، مملوكة بنسبة 100٪ لشركة ناقلات، حيث سيتم تأجيرها لشركات تابعة لقطر للطاقة. ومن المقرر أن يتم بناؤها في أحواض بناء السفن في كوريا الجنوبية كجزء من البرنامج التاريخي لتوسعة أسطول قطر للطاقة من ناقلات الغاز الطبيعي المسال، الذي يهدف إلى تلبية متطلبات مشاريعها لتوسعة الغاز الطبيعي المسال وزيادة أسطولها من الناقلات.

\*\*\*انتهى\*\*\*







## QatarEnergy and Nakilat Sign Long-Term Charter Party Agreements for 25 Conventional LNG Vessels

**Doha, Qatar – March 24, 2024:** Qatar Gas Transport Company Limited (Nakilat) is proud to announce that it has signed with QatarEnergy the long-term charter party agreements for 25 Conventional LNG Vessels as part of QatarEnergy's historic LNG fleet expansion program.

The agreements were signed by H.E. Mr. Saad Sherida Al-Kaabi, the Minister of State for Energy Affairs, the President and CEO of QatarEnergy, and Eng. Abdullah Fadala Al-Sulaiti, Chief Executive Officer of Nakilat, during a special ceremony held at QatarEnergy's headquarters today.

Commenting on this occasion, H.E. Minister Al-Kaabi said: "These agreements underscore our continued confidence in Nakilat - Qatar's flagship LNG shipping and maritime company. This is a testament to Nakilat's world-class capabilities as well as to the significant contributions of Qatari listed companies to our country's national economy."

On his part, Eng. Abdullah Al-Sulaiti said: "We are proud of this partnership with QatarEnergy, through which we aspire to provide added value in the LNG transportation market as one of the active partners in meeting the requirements of the North Field LNG expansion projects. We are fully committed to adopting the latest technology and expertise to ensure safer, more efficient and reliable transportation of LNG from Qatar to the world."

On February 11, 2024, QatarEnergy selected Nakilat to be the owner and operator of these vessels according to long-term charter contracts. The LNG carriers, each with a capacity of 174,000 cubic meters, will be owned 100% by Nakilat and chartered to affiliates of QatarEnergy. They are scheduled for construction in Korean shipyards as part of QatarEnergy's historic LNG fleet expansion project, which is intended to cater for the LNG transportation requirements of QatarEnergy's LNG expansion projects as well as its fleet renewal requirements.

-Ends-